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WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - DECEMBER 2023/DECEMBRE 2023

(La version française suit la version anglaise)

Wow, can you believe we have reached the end of another year?  2023 was an
important and exciting year for Sustainable Finance Geneva, our 15th anniversary!
This community has been pushing sustainable finance forward for a decade and a
half and, when you look at where sustainable finance is today in comparison to 2008,
it is clear we have made some great progress. Yet, we still have a lot of work to do
and we remain committed to our mission and serving our members. 

At the beginning of 2023 we promised 15 Actions for 15 Years, and the last
newsletter of the year is the perfect place to summarize those.

1. Update of the Sustainable Finance Geneva Map
2. Gender Finance Hub
3. Peace Finance Hub
4. Gender Lens Ambassador Pilot Program
5. FC4S Gender Charter & Booklet
6. Climate and Biodiversity Fresks 
7. Retrospective with SFG Founders
8. Three "Meet & Connects" with the Positive Finance Network
9. Three "Ideas for Breakfast" Sessions

10. Real Estate Roundtable
11. Building Bridges events on Post-Growth and Activism
12. Anniversary Celebrations - Summer and Christmas Parties
13. Assemblée Générale at Palais Eynard 
14. Participation in key Geneva Events - WTO Public Forum, WHO General

Assembly, Peace Week, UNCTAD eTrade Week, UN Business and Human
Rights Forum, etc.
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15. Fully bilingual website and newsletter

Thank you for your participation this year, we look forward to another year of
collaboration and impact!

Kali Taylor
Community Manager
 

Interview of the Month: SIF

In November, the Federal Council published a position on greenwashing. In the
position, they stated more needs to be done to ensure there is common
understanding about the criteria needed to label a financial product sustainable.  We
sat down with Christoph Baumann, Envoy for Sustainable Finance at SIF, and Eszter
Major, Lawyer at SIF, to learn more about how SIF will take the greenwashing
position forward and other initiatives they have underway to enhance the
sustainability of the Swiss financial centre.
Read the full article
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● What's Happening at SFG?

// SFG Christmas Party

Thursday, December 14, 2023 | 18:00-20:00 | HC Restaurant
Get ready for a jolly good time! Join us for a festive evening of holiday cheer,
delicious treats, and merry mingling at the SFG Christmas Party!
Register Now

// SFG is Hiring: Communications Intern

SFG is currently seeking a Communications Intern to join our team for a duration of
3-6 months. The intern will play a crucial role in supporting the organization's
communication strategy and various activities. The application deadline is December
8. For more information click here.

● SFG Impact Themes

PEACE

// SFG at the UN Business and Human Rights Forum

SFG attended the 2023 UN Business and Human Rights Forum. In this blog post we

provide an overview of the UN Guiding Principles of Business and Human Rights and
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capture some key takeaways for our community who may not have been able to

attend. Read Now

GENDER

// Gender Bond Session by 2X

Wednesday, December 14, 2023 | 15:00 | Zoom
2X Global is hosting a learning session on Green Bonds, which will look at overall

trends and case studies on how to integrate a gender lens into green bonds, and

delve deeper into the opportunities investment practitioners see in this space. If

interested, register here.

 

● Sustainable Finance Geneva Map: final results

The public consultation on the map is now closed and the map is up to date.

If your organization is not yet listed, you can still add it using this form.

To the map
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● Sustainable Finance News

‘Important breakthrough’ as countries make pledges to loss and damage
fund at COP28
Countries, including the UAE, Germany, the UK, Japan, and the US, pledged
$267.5m to the loss and damage fund at COP28. The fund, established at COP27,
aids developing nations vulnerable to climate change. The World Bank will initially
administer it, raising concerns about developed nations' influence.
Recommendations include grant-based support. While hailed as historic, concerns
persist, urging affluent nations to fulfill financial obligations. To the article

Bloomberg teams up with Natural History Museum to provide access to
biodiversity index
Bloomberg and London's Natural History Museum have partnered to offer financial
markets access to the Biodiversity Intactness index (BII). This collaboration enables
investors to assess companies based on intact or diminishing ecosystems using a
scale from 0% to 100%. The tool simplifies biodiversity data, supporting "nature-
positive" investment decisions and addressing the need for biodiversity
considerations in financial strategies. To the article

Just 8% of pension funds say managers 'excellent' on ESG, Amundi
survey reveals
Only 8% of pension funds regard their asset managers as "excellent" when it comes
to achieving ESG goals on their behalf, a global survey by Amundi has found. They
also found that just 14% of pension funds are willing to accept a hit on returns to
meet their ESG goals. "We are now seeing a more robust version coming into view
with a strong focus on real world outcomes and accountabilities as well as financial
returns". To the article

Version française

Wow, pouvez-vous croire que nous sommes arrivés à la fin d'une autre année ?
 2023 a été une année importante et passionnante pour Sustainable Finance
Geneva, notre 15ème anniversaire ! Cette communauté fait avancer la finance
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durable depuis une décennie et demie et, quand on regarde où en est la finance
durable aujourd'hui par rapport à 2008, il est clair que nous avons fait de grands
progrès. Pourtant, nous avons encore beaucoup de travail à faire et nous restons
attachés à notre mission et au service de nos membres. 

Au début de l'année 2023, nous avons promis 15 actions pour 15 ans, et la dernière
Newsletter de l'année est l'endroit idéal pour les résumer.

1. Mise à jour de la carte de Genève de la finance durable
2. Hub pour le financement du genre
3. Hub pour le financement de la paix
4. Programme pilote d'ambassadeurs sur la perspective de genre
5. Charte et livret FC4S sur le genre
6. Fresks sur le climat et la biodiversité 
7. Rétrospective avec les fondateurs de SFG
8. Trois "Meet & Connects" avec le Positive Finance Network
9. Trois sessions "Ideas for Breakfast"

10. Table ronde sur l'immobilier
11. Événements "Building Bridges" sur la post-croissance et l'activisme
12. Célébrations d'anniversaire - soirées d'été et de Noël
13. Assemblée générale au Palais Eynard 
14. Participation aux événements clés de Genève - Forum public de l'OMC,

Assemblée générale de l'OMS, Semaine de la paix, Semaine eTrade de la
CNUCED, Forum des Nations Unies sur les entreprises et les droits de
l'homme, etc.

15. Site web et Newsletter entièrement bilingues

Nous vous remercions pour votre participation et nous nous réjouissons de cette
nouvelle année de collaboration et d'impact !

Kali Taylor
Responsable de la communauté

Interview du mois: SIF
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En novembre, le Conseil fédéral a publié une prise de position sur l'écoblanchiment.

Dans cette prise de position, il affirme qu'il faut faire davantage pour s'assurer que

les critères nécessaires pour qualifier un produit financier de durable sont bien

compris de tous. Nous nous sommes entretenus avec Christoph Baumann, envoyé

pour la finance durable au SIF, et Eszter Major, juriste au SIF, pour en savoir plus sur

la manière dont le SIF va faire avancer la position sur l'écoblanchiment et sur

d'autres initiatives en cours pour améliorer la durabilité de la place financière suisse.

Article

● Quoi de neuf à SFG?

// Soirée de Noël SFG
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Jeudi 14 décembre 2023 | 18:00-20:00 | HC Restaurant
Préparez-vous à passer un moment agréable ! Venez vous joindre à nous pour une
soirée festive remplie de gourmandises et de rencontres à l'occasion de la soirée de
Noël de SFG ! Inscrivez-vous dès à présent

// SFG recrute : Stagiaire en communication

SFG recherche actuellement un stagiaire en communication pour rejoindre notre
équipe pour une durée de 3 à 6 mois. Le stagiaire jouera un rôle crucial en
soutenant la stratégie de communication et les diverses activités de l'organisation.
La date limite de dépôt des candidatures est fixée au 8 décembre. Pour plus
d'informations, cliquez ici.

● Thèmes d'impact SFG

PAIX

// SFG au Forum des Nations Unies sur les entreprises et les droits de l'homme

SFG a participé au Forum 2023 des Nations Unies sur les entreprises et les droits de

l'homme. Dans ce blog, nous donnons un aperçu des principes directeurs des

Nations Unies relatifs aux entreprises et aux droits de l'homme et nous présentons

quelques éléments clés à l'intention de notre communauté qui n'a pas pu assister à

ce forum. Lire la suite
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GENRE

// Evènement 2X: obligations intégrant le genre

Mercredi 14 décembre 2023 | 15:00 | Zoom
2X Global organise une session d'apprentissage sur les obligations vertes, qui

examinera les tendances générales et les études de cas sur la façon d'intégrer une

perspective de genre dans les obligations vertes, et approfondira les opportunités

que les praticiens de l'investissement voient dans cet espace. Si vous êtes intéressé,

inscrivez-vous ici.

● Carte de l’écosystème de la finance durable
genevois : résultats finaux

La consultation publique de la carte est maintenant terminée et la carte est à jour.

Si votre organisation n'est pas encore répertoriée, vous pouvez toujours l'ajouter en

remplissant ce formulaire.

Subscribe Past Issues

13/07/2025, 20:09 SFG Newsletter - December 2023 / Newsletter SFG - Décembre 2023

https://mailchi.mp/sfgeneva.org/december2023 10/13

https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZ0kcO2tqz8oHtR63uSGaK0VAllE6tn1yrkr#/registration
https://sfgeneva.org/fr/carte/
https://depot.clarafinds.com/depots/sfgeneva/lists/firm/nodes/new
http://eepurl.com/h8-nKD
https://us8.campaign-archive.com/home/?u=1fb51ab7720edfd5bd1d5046b&id=2642d45d21
javascript:;


Subscribe Past Issues

13/07/2025, 20:09 SFG Newsletter - December 2023 / Newsletter SFG - Décembre 2023

https://mailchi.mp/sfgeneva.org/december2023 11/13

https://sfgeneva.org/fr/carte/
https://sfgeneva.org/fr/carte/
http://eepurl.com/h8-nKD
https://us8.campaign-archive.com/home/?u=1fb51ab7720edfd5bd1d5046b&id=2642d45d21
javascript:;


● Pour votre radar

// Concours du développement durable

Pour encourager les initiatives en matière de développement durable, le Conseil

d'Etat récompense chaque année des projets et réalisations exemplaires en

décernant une bourse, un prix et une distinction. Plus d'informations

● Nouvelles sur la Finance Durable

Les défis de la durabilité soulevés par l’IA

L'IA pourrait réduire les émissions de gaz à effet de serre. Ses impacts sur l'emploi,

notamment les postes de cols blancs, nécessitent des programmes de formation.

Les préoccupations éthiques (biais de données, sécurité) soulignent le besoin d'une

réglementation équilibrée. Les défis énergétiques liés aux serveurs d'IA requièrent

une utilisation responsable pour maximiser les avantages . Article

Cette COP qui oublie la moitié du monde

La COP28 accorde une importance majeure à l'inclusivité, reconnaissant le rôle

essentiel des femmes, des communautés autochtones et des jeunes face au

changement climatique. Cependant, la représentation actuelle aux négociations

reste limitée, avec seulement 35% de femmes déléguées aux COP26 et COP27. La

Suisse, bien que progressant, doit intensifier ses efforts en adoptant le gender

mainstreaming dans son programme environnemental. Article

La Financière de l'Echiquier lance un podcast pédagogique dédié à la biodiversité

La Financière de l’Echiquier (LFDE) lance «Sursauts», un podcast biodiversité

soulignant son impact sur plus de 50% du PIB mondial. La série de 6 épisodes

présente des solutions d'entreprises engagées avec la participation d'experts. Lancé

aux Rencontres du Climat & de la Biodiversité, l'événement mobilise LFDE pour des

actions concrètes en faveur du climat et de la biodiversité. Article
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Join the SFG community and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our next newsletter on October 5th 2023.

Want to change how you receive these emails?
You can update your preferences or unsubscribe from this list.
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